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Azərbaycan Respublikasının 
Prezidenti İlham Əliyev ap-
relin 30-da Qusar rayonunda 
“İsmikhanlı” Məhdud Məsu-
liyyətli Cəmiyyətinin (MMC) 
bağçılıq və soyuducu anbar 
kompleksi ilə tanış olub.
İqtisadiyyat naziri Mikayıl 
Cabbarov dövlətimizin baş-
çısına kompleksin fəaliyyəti 
barədə məlumat verib. 
Bildirilib ki, cəmiyyət tərəfin-
dən Qusarda 330, Ağsuda isə 

30 hektar ərazidə ən son tex-
nologiyalar əsasında intensiv 
bağlar salınıb. 
Burada yetişdirilən meyvələrin 
satış və ixrac prosesi il boyu 
davam etdirilir. Məhsullar yer-
li bazara çıxarılmaqla yanaşı, 
Qətər, Birləşmiş Ərəb Əmirlik-
ləri və Rusiyaya ixrac olunur.
Bağlarda aqrotexniki işlərin 
daha dəqiq və səmərəli görül-
məsi məqsədilə Türkiyə, İtali-
ya və İspaniyadan mütəxəssis-

lər cəlb olunub.  Layihə dəyəri 
18 milyon manat olan “İsmik-
hanlı” bağçılıq və soyuducu an-
bar kompleksində 270 nəfər da-
imi, 400 nəfər isə mövsümi işlə 
təmin olunub. Layihənin real-
laşmasına İqtisadiyyat Nazirli-
yinin tabeliyində Sahibkarlığın 
İnkişafı Fondu tərəfindən 3,3 
milyon manat güzəştli kredit 
ayrılıb. Müəssisə avadanlıqların 
idxalı zamanı gömrük və vergi 
güzəştlərindən yararlanıb.

“Xalqlarımız əsrlər boyu meh-
ri banlıq, qardaşlıq şəraitində 
yaşayıblar. Bu gün bu möh-
kəm təməl üzərində dövlətlə-
rarası münasibətlərimiz inki-
şaf edir”.
Bu sözləri Azərbaycan Prezi-
denti İlham Əliyev İran Pre-
zidenti Məsud Pezeşkian ilə 
mətbuata bəyanatında deyib.
Dövlətimizin başçısı qeyd edib 
ki, İran Prezidentinin Azər-
baycana rəsmi səfəri əlaqələri-
mizin yüksək səviyyədə olma-
sının təzahürüdür.

“Biz (Azərbaycan və İran 
– red.) ənənəvi olaraq bey-
nəlxalq təşkilatlar çərçivəsin-
də bir-birimizi dəstəkləyirik. 
Bu ba rədə bu gün də fikir mü-
badiləsi aparıldı və gələcək 

birgə əmək daşlıq çərçivələri 
müzaki rə edildi”. Bu fikirləri 
Azərbaycan Prezidenti İlham 
Əliyev İran Prezidenti Məsud 
Pezeşkian ilə mətbuata bəya-
natında səsləndirib.

Dövlətimizin başçısı deyib ki, 
istər BMT olsun, İslam Əməkdaş-
lıq Təşkilatı, ECO, Qoşulmama 
Hərəkatı, digər təşkilatlar çərçivə-
sində bizim nümayəndələrimiz 
daim bir-birinin yanındadır.

“Biz bu gün təbii olaraq üç-
tərəfli əməkdaşlıq layihələrini 
müzakirə etdik. Onların ara-
sında təbii olaraq Şimal-Cə-
nub nəqliyyat dəhlizi xüsusi 
yer tutur”.
Bu barədə Azərbaycan Prezi-
denti İlham Əliyev İran Prezi-

denti Məsud Pezeşkian ilə mət-
buata bəyanatında bildirib.
Bu layihənin bütün iştirakçı 
ölkələr üçün çox böyük səmərə 
gətirəcəyini, böyük fayda verə-
cəyini söyləyən dövlətimizin 
başçısı Azərbaycanın öz ərazi-
sində bu nəqliyyat dəhlizinin 

fəaliyyəti üçün bütün lazımi 
infrastruktur layihələrini hə-
yata keçirdiyini qeyd edərək 
deyib: “Hazırda biz, sadəcə 
olaraq, artacaq yükləri nəzərə 
alaraq öz nəqliyyat imkanla-
rımızı və infrastrukturumuzu 
genişləndiririk”.

“Sizin, Azərbaycanın və əziz 
Azərbaycan xalqının Qara-
bağda və Azərbaycanın sahib 
çıxmalı olduğu digər ərazilər 
üzərindəki hüququnu tanıyı-
rıq. Biz inanırıq ki, Qarabağ 

Azərbaycanın ayrılmaz hissə-
sidir və buna hörmətlə yanaşı-
rıq”.
Bu sözləri İran Prezidenti Mə-
sud Pezeşkian Azərbaycan 
Prezidenti İlham Əliyevlə ge-

niş tərkibdə görüşdə bildirib.
“Təbii ki, bizim burada olma-
ğımız əlaqələrimizin və bir-
liyimizin möhkəmlənməsinə 
imkan yaradacaq”, - deyə İran 
Prezidenti əlavə edib.

“Səfər zamanı əldə edilmiş ra-
zılaşmalar, imzalanmış sənəd-
lər bir daha İran-Azərbaycan 
dostluğunu, qardaşlığını təs-
diqləyir. Bir sözlə, bu rəsmi 
səfərin çox gözəl siyasi nəti-

cələri vardır”.
Bu sözləri Azərbaycan Prezi-
denti İlham Əliyev Bakıda ke-
çirilən Azərbaycan-İran biznes 
forumunda söyləyib.
Dövlətimizin başçısı imzalan-

mış sənədlər arasında xüsusilə 
prezidentlər tərəfindən imzalan-
mış Birgə Bəyanatı qeyd edib. 
Deyib ki, bu, çox ciddi sənəd-
dir və gələcək əməkdaşlıq üçün 
bizə yol göstərən sənəddir.

“Dövlət xətti ilə Azərbaycanda 
bir çox infrastruktur layihələri 
həyata keçirilir. Biz İran şirkət-
lərini bu layihələrdə iştiraka 
dəvət edirik”.

Bu sözləri Azərbaycan Prezi-
denti İlham Əliyev Bakıda ke-
çirilən Azərbaycan-İran biznes 
forumunda deyib.
“Dəmir yolları, avtomobil 

yolları, kommunikasiya xət-
ləri, elektrik xətləri - bütün 
bu layihələr bizdə bu gün əsas 
gündəlikdədir”, - deyə dövləti-
mizin başçısı vurğulayıb.

“Biz bu regionda mədəni, dini 
etiqad, fikir, siyasət və proq-
ramlar baxımından çox sayda 
müştərək məqamlara malikik 
və biz bu müştərəkliklərlə fəxr 
edirik”.
Bu sözləri İran Prezidenti Mə-
sud Pezeşkian Azərbaycan Pre-
zidenti İlham Əliyevlə mətbua-
ta bəyanatında deyib.
İran Prezident bildirib: “Biz ça-
lışacağıq ki, əlaqələrimizi güclü 
şəkildə davam etdirək. Biz bir 
çox məsələlərdə bir-birimizin 
təcrübəsini öyrənə bilərik”.

“Azərbaycan və İran, eyni za-
manda, önəmli beynəlxalq la-
yihələrdə iştirak edir, o cüm-
lədən Şimal-Cənub nəqliyyat 
dəhlizi üzrə biz sıx əməkdaş-
lıq edirik”.

Bu fikri Azərbaycan Prezidenti 
İlham Əliyev Bakıda keçirilən 
Azərbaycan-İran biznes foru-
munda səsləndirib.
Dövlətimizin başçısı qeyd edib: 
“Biz istəyirik ki, bu, sadəcə 

olaraq, nəqliyyat dəhlizi olma-
sın, yol boyunca yeni bizneslə-
rin açılması, yeni sənaye müəs-
sisələrinin yaradılması üçün 
imkan yaratsın, həm Azərbay-
can, həm İran ərazisində”.

“Biz sülh, təhlükəsizlik və rifah 
dolu bir region yarada bilərik”.
Bu sözləri İran Prezidenti Məsud 
Pezeşkian Bakıda keçirilən Azər-
baycan-İran biznes forumunda 

söyləyib. Prezident İlham Əliyevə 
bütün sahələrdə əməkdaşlığa 
hazır olduqlarını bildirdiklərini 
deyən Prezident Məsud Pezeşki-
an qeyd edib: “İran və Azərbay-

can Şərqi Qərbə, Şimalı Cənuba 
birləşdirən dördyol ola bilər. 
Biz elə bir coğrafi mövqedə 
yerləşirik ki, bu kommunika-
siyanı yarada bilərik”.
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“Azəriqaz” İstehsalat Birliyinin 
Yeni Əməliyyat Modelinə keçidi 
davam edir”.
Bu sözləri “Azəriqaz” İB-nin baş 
direktorunun birinci müavini 
Nail Abdullayev “Caspian Ener-
gy Club”ın təşkilatçılığı ilə keçi-
rilən Milli Biznesin İnkişafı Foru-
munda çıxışı zamanı deyib.
O bildirib ki, 2023-2025-ci il ər-
zində keçirilmiş 4 rəhbər komitə-
də 27 təşəbbüs təsdiq edilib.
“Texniki itkiləri 50 faizdən çox 
azaltmaq, plastik yeraltı qaz 
xətlərinin tətbiqi ilə şəbəkənin 
10 min kilometrlik hissəsini mo-

dernizasiya etmək, qaz təchizatı-
nın fasiləsizliyini 5 qat artırmaq 
(SAIDI), müştəri məmnuniyyəti 
indeksini (ASAN index qiymət-

ləndirmə) 1-ci pilləyə yüksəlt-
mək, qaz şəbəkəsini rəqəmsal-
laşdırmaqla SOCAR qrupunda 
aparıcı innovativ şirkət olmaq, 
bir kilometr üzrə kapital xərclə-
rini 15 faizə qədər azaltmaq bi-
zim əsas hədəflərimizdir”, - deyə 
o qeyd edib.
Nail Abdullayev əlavə edib ki, 
Azərbaycanda qazlaşma səviyyə-
si artıq 97 faizə çatıb.
Qeyd edək ki, Bakıda “Caspi-
an Energy Club” və Azərbaycan 
Milli Biznes Assosiasiyasının bir-
gə təşkilatçılığı ilə Milli Biznesin 
İnkişafı Forumu keçirilir.

“Azərbaycan Nəqliyyat və 
Kommunikasiya Holdinqi”nin 
(AZCON Holding) tərkibində 
fəaliyyət göstərən “Azərbay-
can Dəmir Yolları” QSC (ADY) 
Çinin “CRRC Ziyang Co., Ltd” 
şirkətindən 7 ədəd yeni loko-
motiv və ehtiyat hissələri əldə 
edəcək.
ADY-dən bildirilib ki, lokomo-
tivlərin və ehtiyat hissələrinin 
alınması ilə bağlı bütün texniki 
və kommersiya məsələləri razı-
laşdırılıb. Sazişin ümumi dəyə-
ri 26 milyon dollar təşkil edir.
Qabaqcıl texnologiyalarla, in-
novativ dartı sistemləri ilə tə-
chiz olunmuş və yüksək tex-
niki göstəricilərə malik müasir 
AC50 tipli magistral dizel lo-
komotivi yüksək dartı gücü, 
daha böyük yanacaq tutumu 

və etibarlılığı ilə seçilir.
AC50 modeli Beynəlxalq Də-
mir Yolları İttifaqı (UIC) tərə-
findən müəyyən edilmiş IIIA 
səviyyəli ekoloji standartlara 
cavab verir. Bu, lokomotiv-
dən xüsusi emissiya tələbləri 
olan ərazilərdə istifadə etməyə 
imkan verir. Lokomotivlərin 

xüsusən “Şimal-Cənub Bey-
nəlxalq Nəqliyyat Dəhlizi” 
üzrə, eləcə də digər istiqamət-
lərdə artan yükdaşımalara 
xidmət etmək məqsədilə istifa-
dəsi nəzərdə tutulur.
Növbəti mərhələdə əlavə 14 
ədəd magistral lokomotivin 
alınması planlaşdırılır.

“PAŞA Bank” lizinq və faktorinq 
sahəsində əməkdaşlıq, inkişaf 
imkanlarını müzakirə edib
Ölkənin aparıcı korporativ ma-
liyyə institutu “PAŞA Bank” 29 
aprel 2025-ci il tarixində Bakıda 
“Lizinq və faktorinq: İnkişafın 
ikitərəfli həlli” adlı konfrans ke-
çirib.  
Konfrans çərçivəsində sahib-
karlıq fəaliyyəti ilə məşğul olan 
subyektlərin faktorinq və lizinq 
məhsulları ilə bağlı qarşılaşdıqla-
rı çətinliklər, mövcud çağırışların 
tərəfdaşlara çatdırılması və Ban-
kın “CustomerFirst” yanaşması 
ilə bağlı vacib məqamlar müza-
kirə olunub. Eyni zamanda, ma-
liyyələşmənin sürəti və şəffaflığı, 
sənəd dövriyyəsinin sadəliyi, on-
layn platformaların mövcudluğu 

və həmin platformaların texni-
ki dəstək keyfiyyəti barədə fikir 
mübadiləsi aparılıb. Həmçinin, 
tərəflər arasında müqavilə şərtlə-
ri, faizlər və limitlərə dair şəffaf 
yanaşmaların tətbiqi və məsuliy-
yət və risk bölgüsünün ədalət-
li şəkildə aparılması da diqqət 
mərkəzində olub.
“PAŞA Bank”ın KOS və KİB 
rəqəmsal məhsul üzrə aparıcı di-
rektoru Heydər Süleymanov çıxış 
edərək, Bankın təqdim etdiyi fak-
torinq xidmətinin biznesin maliy-
yə əlçatanlığını artırmaq və çevik-
liyini gücləndirmək baxımından 
əhəmiyyətini vurğulayıb.
“Faktorinq məhsulumuz, sahi-
bkarlara, girovsuz və maliyyə 
analizi olmadan dərhal maliyyə 
axınlarını tənzimləmək imkanı 

verir. Bu məhsulun əsas üstün-
lüyü odur ki, sahibkarlar mal və 
ya xidmət təqdim etdikdən sonra 
PAŞA Banka təqdim etdikləri qa-
imələr əsasında gözlənilən ödəni-
şi daha qısa müddətdə əldə edir-
lər. Bu xüsusiyyət, sahibkarlara 
likvidlik təmin edir və işlərini 
daha səmərəli idarə etməyə im-
kan yaradır”, - deyə Süleymanov 
bildirib. 
Bank rəsmisi qeyd edib ki, “PAŞA 
Bank” sahibkarların qarşılaşdıq-
ları çətinlikləri aradan qaldırmaq 
üçün müasir texnologiyalardan 
geniş istifadə edir.
“Məsələn, rəqəmsal platformala-
rımız üzərindən faktorinq əmə-
liyyatlarını daha sürətli, daha 
şəffaf və daha rahat həyata ke-
çirə bilirik. Bu, müştərilərimizin 
vaxtına qənaət etməyə və bazar-
dakı dəyişikliklərə daha sürətli 
uyğunlaşmalarına imkan verir”, 
- deyə H.Süleymanov bildirib. 
Qeyd edək ki, tədbirdə Dövlət 
Vergi Xidmətinin, Dövlət Göm-
rük Komitəsinin təmsilçiləri, 
“PAŞA Bank”ın rəhbər heyəti, 
özəl sektorun nümayəndələri, sa-
hibkarlar da daxil olmaqla 100-ə 
yaxın qonaq iştirak edib. 

Ağdam rayonunda faza-2 ya-
şayış məhəlləsi üzrə energe-
tika təsərrüfatı sistemləri ilə 
bağlı yeni işlərə başlanılır.
Trend-in əldə etdiyi məlumata 
görə, həmçinin həmin yaşayış 
məhəlləsi üzrə sahədaxili mü-

həndis kommunikasiya sis-
temləri (su, kanalizasiya, yağış 
suyu kanalizasiya, elektrik təc-
hizatı, xarici işıqlandırılma, yol 
və səkilər) və yaşıllıq, abadlıq 
işləri də həyata keçiriləcək.
Belə ki, artıq bununla bağlı 

Ağ dam, Füzuli və Xocavənd 
rayonlarında Bərpa, Tikinti 
və İdarəetmə Xidmətində mü-
vafiq işlərə start verilib. Eyni 
zamanda qurum görüləcək iş-
lərin 9,7 milyon manata başa 
gələcəyini proqnozlaşdırıb.

Cari ilin birinci rübündə Azər-
baycanda fəaliyyət göstərən 
bankların faiz gəlirlərinin həcmi 
1,134 milyard manat olub.
Trend bu barədə Azərbaycan 
Mərkəzi Bankından məlumat 
əldə edib.
Məlumata görə, bu göstərici ötən 
ilin eyni dövrü ilə müqayisədə 

171,4 milyon manat və ya 17,8% 
çoxdur. 
Belə ki, ötən ilin birinci rübündə 
Azərbaycanda fəaliyyət göstərən 
bankların faiz gəlirlərinin həcmi 
962,6 milyon manat idi.
Cari ilin yanvarında bankların faiz 
gəlirləri 377,2 milyon manat, fev-
ralında 375,4 milyon manat, mart-

da isə 382,3 milyon manat olub.
Qeyd edək ki, birinci rübdə faiz 
gəlirlərinin 897,8 milyon ma-
natı kreditlər üzrə, 62,5 milyon 
manatı maliyyə sektorunda yer-
ləşdirilmiş vəsaitlər üzrə, 132,5 
milyon manatı qiymətli kağızları 
üzrə, 42,1 milyon manatı digər 
faiz gəliri üzrə olub.

Bu ilin I rübündə Azərbaycan-
da 13,732 milyard manatlıq 
mobil bankçılıq əməliyyatları 
aparılıb.
Mərkəzi Bankın məlumatına 
görə bu, ötən ilin eyni dövrü 
ilə müqayisədə 7,3% azdır.
Bununla belə, son 1 ildə mobil 

bankçılıq əməliyyatlarının sayı 
isə 39,5% artaraq 169 213-ə çatıb.
Bundan başqa, yanvar-mart 
aylarında ölkədə internet ban-
çılıq əməliyyatlarının ümumi 
məbləği 6,8% artaraq 63,296 
milyard manata, sayı isə 28,7% 
artaraq 5 978-ə çatıb.

Bu ilin yanvar-mart ayları ər-
zində Azərbaycanda fəaliyyət 
göstərən şirkətlər tərəfindən 
icbari sığorta növləri üzrə 91 
milyon 138 min manat həc-
mində sığorta haqqı yığılıb.
Banker.az Azərbaycan Mərkə-
zi Bankına istinadən xəbər 
verir ki, şirkətlər tərəfindən 
icbari sığorta növləri üzrə 29 

milyon 927 min manat ödəniş 
həyata keçirilib.
2024-cü ilin eyni aylarında ic-
bari sığorta üzrə yığımlar 94 
milyon 829 min manat, ödə-
nişlər isə 29 milyon 191 min 
manat olub.
Ötən ilin müvafiq dövrü ilə 
müqayisədə sığorta yığımları 
4% azalıb, ödənişlər isə 2.5% 

artıb.
2025-ci ilin 3 ayında icbari hə-
yat sığortası üzrə 24 milyon 
153 min manat sığorta haqqı 
yığılıb, 1 milyon 26 min manat 
həcmində ödəniş edilib. Qey-
ri-həyat sığortası növləri üzrə 
yığımlar 66 milyon 985 min 
manat, ödənişlər isə 28 milyon 
902 min manat təşkil edib.

“Naxçıvan Muxtar Respubli-
kasının İqtisadiyyat Nazirliyi 
tərəfindən elektron xidmətlə-
rin ölkə üzrə vahid sistemlərə 
inteqrasiyası davam edir”.
Bunu Naxçıvan Muxtar Res-
publikası iqtisadiyyat naziri-
nin müavini, nazir vəzifələrini 
müvəqqəti icra edən Abbas 
İsmayılov Hərracların Təşkili 
Mərkəzinin açılış mərasimin-
də bildirib.
Qeyd olunub ki, İqtisadiyyat 
Nazirliyi tərəfindən vətəndaş-
lara və sahibkarlara ümumi-
likdə 190 xidmət göstərilir, on-
lardan 110-u elektronlaşdırılıb, 
Naxçıvan Muxtar Respublika-
sının İqtisadiyyat Nazirliyi və 
onun tabeli qurumları 9 elekt-
ron informasiya sisteminə in-
teqrasiya olunub.

Nazir müavini bildirib ki, bu 
inteqrasiya sayəsində vergi 
orqanlarında məlumatların 
saxlanılması və emalı prosesi 
asanlaşıb, eyni zamanda ope-
rativ informasiya mübadiləsi 
təmin edilib. Naxçıvan Muxtar 
Respublikasının İqtisadiyyat 
Nazirliyi yanında Dövlət Vergi 
Xidməti tərəfindən tətbiq edil-
miş müasir vergi inzibatçılığı 
nəticəsində 1 yanvar 2023-cü 
illə müqayisədə 1 aprel 2025-
ci il tarixə Asan imza sertifi-
katlarının sayı 2,2 dəfə artaraq 
19534-dən 43643-ə çatdırılıb.
Dövlət əmlakının idarə olun-
ması və daşınmaz əmlakın 
qeydiyyatı sahəsində infor-
masiya texnologiyalarının tət-
biqi və elektronlaşdırma is-
tiqamətində mühüm addımlar 

atıldığını vurğulayan Abbas 
İsmayılov bildirib ki, 2024-cü 
il ərzində elektron xidmətlər 
vasitəsilə daxil olan müraciət-
lərin sayı 2023-cü illə müqa-
yisədə 4,8 dəfə, 2025-ci ilin ilk 
3 ayında isə ötən ilin müvafiq 
dövrünə nisbətən 40,3 faiz ar-
tıb.

Bu ilin aprelin 1-nə Azərbaycan 
iqtisadiyyatına kredit qoyuluşu 
29,7 milyard manat təşkil edib.
Bu barədə Trend Azərbaycan 
Mərkəzi Bankına (AMB) istina-
dən xəbər verir.
Məlumata görə, bu, aylıq 
müqayisədə 277 milyon manat 
və ya 0,9%, ötən ilin eyni döv-
rünə nisbətən isə 4,2 milyard 
manat və ya 16,6% çoxdur.
Hesabat dövründə kredit qo-

yuluşunun 7,2 milyard manatı 
özəl bankların payına düşüb ki, 
bu da bir ay əvvələ nisbətən 65 
milyon manat və ya 0,9%, ötən 
ilin aprelin 1-i ilə müqayisə-
də isə 1,3 milyard manat və ya 
20,9% artım deməkdir.
Bundan əlavə, 2025-ci ilin ap-
relin 1-nə özəl bankların kredit 
qoyuluşları 20,6 milyard ma-
nata bərabər olub. Bu isə aylıq 
müqayisədə 219 milyon manat 

və ya 1,1%, 2024-cü ilin eyni 
dövrünə nisbətən isə 2,5 mil-
yard manat və ya 13,9% çoxdur.

Qazaxıstan Azərbaycan və İra-
na taxıl tədarükünü əhəmiy-
yətli dərəcədə artırıb.
Trend xəbər verir ki, bu barədə 
Qazaxıstan Dəmir Yollarının 
(QDY) mətbuat xidməti məlu-
mat yayıb.
Bildirilib ki, 2024-cü ilin sent-
yabr ayından 27 aprel 2025-ci 

ilə qədər olan müddət ərzində 
Qazaxıstandan yeni məhsul 
yığımından olan taxılın ixrac 
həcmi 7,5 milyon ton təşkil edib 
ki, bu da 2023/2024 kənd təsər-
rüfatı ilinin analoji müddəti ilə 
müqayisədə 56 faiz çoxdur.
“İrana ixrac həcmi 16 dəfə ar-
taraq 54 min tondan 871 min 
tona, Azərbaycana isə 111 dəfə 
artaraq 5 min tondan 557 min 
tona çatıb”, - deyə QDY-dən 
bildiriblər.
Həmçinin, qeyd olunur ki, Qa-
zaxıstan taxılının Mərkəzi Asi-
ya və Yaxın Şərq ölkələrinə tə-
darükü sabit artım dinamikası 
nümayiş etdirir.

Belə ki, Özbəkistana ixracat 
29,7 faiz artaraq 2,0 milyon ton-
dan 2,7 milyon tona, Tacikista-
na isə 50 faiz artaraq 718 min 
tondan 1 milyon 76 min tona, 
Əfqanıstana 33,8 faiz artaraq 
201 min tondan 269 min tona, 
Qırğızıstana isə iki dəfə artaraq 
88 min tondan 178 min tona ça-
tıb.
2024-cü ilin dekabr ayında 
Qazaxıstan Azərbaycana 101 
min ton taxıl ixrac edib ki, bu 
da əvvəlki aylarla müqayisədə 
əhəmiyyətli artım deməkdir. 
2024-cü il ərzində Azərbaycana 
göndərilən ümumi taxıl həcmi 
210 min ton təşkil edib.
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(əvvəli ötən sayımızda)
Bu gün dünyanın ən böyük sukuk 
mənbəyi olan Malayziya məhsulun 
əsas dəstəkçisi/pioneridir. Qlobal 
miqyasda sukukun emissiyası islam 
maliyyə sənayesində çox təsir edi-
ci olmuşdur. Sukukun 2000-ci ildə 
istifadəyə verilməsindən bəri (0,3 
milyard ABŞ dolları) ümumi qlobal 
sukukun emissiyası 2011-ci ilə qədər 
orta məcmu illik artım tempi təx-
minən 60 faiz olmaqla 84,4 milyard 
dollara çatmışdır (diaqram 2). 
3. Sosial və iqtisadi faydaların vur-
ğulanması
Sukuk istiqrazlarının investorlara 
təqdim edilməsi zamanı sosial və iq-
tisadi faydalar vurğulanmalıdır. Bu, 
sərmayədarların yalnız maliyyə qa-
zancı deyil, həm də regionda sosial 
inkişafa töhfə verəcəklərini hiss et-
mələrinə kömək edir. Məsələn:
• Bölgənin infrastrukturunun yeni-
dən qurulması: Qarabağda yenidən 
qurulma prosesində sukuk istiqrazla-
rı, yolların, elektrik şəbəkələrinin, su 
təchizatının və digər infrastruktur ob-

yektlərinin bərpasına sər ma yə qoyul-
masını təmin edə bilər.
• Yerli əhalinin iqtisadi qazancları: Su-
kuk istiqrazları ilə maliyyələşdirilən la-
yihələr yerli əhaliyə iş yerləri yarada bi-
lər. Bu da iqtisadiyyatın daha dayanıqlı 
və inklüziv olmasına gətirib çıxarar.
4. Hüquqi və tənzimləyici çər çivə
İslam maliyyə alətlərinin uğur la tət-

biqi üçün müvafiq hü quqi və tənzim-
ləyici çərçi vənin qurulması vacibdir. 
Qarabağda və ümumilikdə Azərbay-
canda islam maliyyəsi ilə əlaqəli qa-
nunvericilik və tənzimləmə struktur-
ları inkişaf etdirilməlidir:
• İslam maliyyəsi üçün hü quqi çər-
çivənin qəbul edilməsi: Sukuk istiq-

razlarının buraxılması və ticarətinin 
qanuni olaraq mümkün olması üçün 
müvafiq qanunlar və tənzimləyici 
normativ aktlar hazırlanmalıdır. Bu, 
yerli və beynəlxalq sərmayədarlara 
təhlükəsizlik və etibarlılıq təmin edər.
• Maliyyə nəzarəti və şəffaflıq: İslam 
maliyyə alətlərinin istifadəsi ilə əlaqə-

dar şəffaflıq və nəzarət mexanizmləri 
qurulmalıdır ki, sərmayədarlar la-
yihələrin düzgün idarə olunduğunu və 
onların investisiyalarının etibarlı ol-
duğunu bilsinlər.
5. Təhsil və maarifləndirmə
Sukuk istiqrazlarının uğurla tətbiqi 
və geniş istifadə olun ması üçün yerli 
və beynəl xalq sərmayədarlara islam 
ma liy yə si barədə təhsil və maariflən-
dirmə proqramları təşkil edilməlidir:
• Seminarlar və konfranslar: islam 
maliyyəsinin əsasları, sukuk istiq-
razlarının üstünlükləri və istifadəsi 
barədə seminarlar və konfranslar təş-
kil edilməlidir.
• Maliyyə qurumları ilə əməkdaşlıq: 
İslam maliyyəsi üzrə ixtisaslaşmış ma-
liyyə qurumları və beynəlxalq banklar 
ilə əməkdaşlıq edərək, bu alətlərin geniş 
yayılmasına dəstək verilməlidir.
Bu addımlar, Qarabağ iqtisadi rayo-
nunda islam maliyyəsi vasitəsilə iqti-
sadi inkişafı sürətləndirə bilər və re-
giona həm yerli, həm də beynəlxalq 
sərmayələri cəlb etmək üçün mühüm 
bir yol açar.

EBRU KALAN, 
Türkiyə Cümhuriyyəti, 

UNEC doktorantı

Dünya üzrə cəmi sukuk ixracı  milyon dollar. Mənbə: IIFM

Azərbaycan Həmkarlar İttifaqla-
rı Konfederasiyasında (AHİK) Milli 
Məclisin Əmək və sosial siyasət ko-
mitəsinin üzvləri ilə görüş keçirilib.
Konfederasiya sədri Sahib Məmmədov 
ölkəmizdəki demokratik mühitin həm-
karlar ittifaqlarının səmərəli fəaliy-
yətinə və əmək hüquqlarının effektiv 
müdafiəsinə açdığı geniş imkanlardan 
danışıb, dövlətimizin bu sahəyə diqqət 
və qayğısını vurğulayıb.
Bildirilib ki, ittifaq üzvlərinin əmək, 
sosial və iqtisadi hüquqlarının mü-
dafiəsi, qabaqcıl beynəlxalq standart-
lara uyğun sağlam və təhlükəsiz iş 

şəraitinin yaradılması istiqamətində 
kompleks addımlar atılır, müalicə və 
istirahətinin səmərəli təşkili məqsə-
dilə sanatoriya-kurort müəssisələri-
nin fəaliyyəti davamlı olaraq təkmil-
ləşdirilir.
AHİK-də aparılan struktur və kadr 
islahatlarından, qadınların və gənc-
lərin həmkarlar ittifaqları sistemin-
də rolunun artırılması istiqamətində 
görülən işlərdən danışan Konfedera-
siya sədri yeni layihələr, o cümlədən 
“AHİK könüllüləri”, “Layiqli Əmək 
Səfirləri”, “AHİK Plus”, “Həmkar-
dan həmkara qayğı ilə”, “Sağlamlığa 

doğru qaç” layihələri barədə depu-
tatlara məlumat verib. Vurğulanıb ki, 
yollayışların vahid mərkəzdən veril-
məsi üçün “Kurort” Turizm İnformasi-
ya Mərkəzi yaradılıb, hazırda prosesin 
tam rəqəmsallaşdırılması işləri aparılır.
Görüşdə Milli Məclisin Əmək və so-
sial siyasət komitəsi ilə əməkdaşlığın 
genişləndirilməsinin əhəmiyyəti və 
həmkarlar ittifaqı sisteminin inkişafına 
verəcəyi töhfələrdən də bəhs olunub.
Sonra AHİK-nin fəaliyyəti, eləcə də 
“Layiqli Əmək Səfirləri”, “Həmkar-
dan həmkara qayğı ilə”, "AHİK Plus" 
layihələrindən bəhs edən videomate-

riallar nümayiş olunub.
Milli Məclisin Əmək və sosial siyasət 
komitəsinin sədri Musa Quliyev Kon-
federasiya tərəfindən həyata keçirilən 
islahatları və yenilikləri yüksək qiy-
mətləndirib, əmək münasibətlərinin 
tənzimlənməsi, ölkəmizdə vətəndaş 
cəmiyyətinin inkişafında həmkar-
lar ittifaqlarının xüsusi rolunu qeyd 
edib. Musa Quliyev sosial sahədə qa-
nunvericilik bazasının təkmilləşdiril-
məsi ilə bağlı görülən işləri diqqətə 
çatdırıb, eləcə də AHİK-lə əlaqələrin 
inkişafının əmək hüquqlarının qo-
runmasında önəmini vurğulayıb.
Görüşdən sonra Milli Məclisin üzv-
ləri AHİK-də vətəndaşların qəbulu 
üçün yaradılmış şəraitlə, həmçinin 
Çağrı Mərkəzi ilə tanış olublar.
Ardınca dövlət qurumları nümayən-
dələrinin və deputatların iştirakı 
ilə AHİK tərəfindən yeni yaradılan 
Əməyin Mühafizəsi və Hüquqi Yar-
dım Mərkəzinin açılışı olub.
Bununla əlaqədar keçirilən tədbirdə 
Konfederasiya sədri Sahib Məmmə-
dov Əməyin Mühafizəsi və Hüquqi 
Yardım Mərkəzinin vəzifələri və fəa-

liyyət istiqamətləri barədə ətraflı mə-
lumat verib. Bildirilib ki, Mərkəzdə 
əmək müfəttişləri tərəfindən ittifaq 
üzvlərinin müraciətləri cavablandı-
rılacaq, əmək münasibətlərində qar-
şılaşdıqları hüquqi məsələlərlə bağlı 
onlara yardım göstəriləcək, maarif-
ləndirmə işləri aparılacaq.
Tədbirdə çıxış edən Milli Məclisin 
Əmək və sosial siyasət komitəsinin 
sədri Musa Quliyev, iqtisadiyyat 
nazirinin müavini Sahib Ələkbərov, 
əmək və əhalinin sosial müdafiəsi 
nazirinin müavini Vüsal Nəsirli və 
deputat Ziyad Səmədzadə Konfede-
rasiya tərəfindən həyata keçirilən la-
yihələrin, tətbiq olunan yeniliklərin 
önəmini vurğulayıb, görülən işlərin 
dövlətimizin sosial siyasətinə əhə-
miyyətli töhfə olduğunu qeyd edib, 
Mərkəzin fəaliyyətinə uğurlar arzu-
layıblar.
Sonra Əməyin Mühafizəsi və Hüquqi 
Yardım Mərkəzinə baxış keçirilib. 
İştirakçılar həmçinin eyni məkanda 
yerləşən “Kurort” Turizm İnformasi-
ya Mərkəzinin fəaliyyəti ilə də tanış 
olublar.

“Səudiyyə Ərəbistanının “ACWA 
Power” şirkəti ilə dəniz suyunun 
duzsuzlaşdırılması layihəsi çərçi-
vəsində Sumqayıt Sənaye Kimya 
Parkında günlük 300 min kub-
metr içməli suyun istehsalı nəzər-
də tutulan zavodun tikintisi 2,5 
ilə planlaşdırılır”.
Bu sözləri Azərbaycan Döv-
lət Su Ehtiyatları Agentliyinin 
(ADSEA) Elm və innovasiya 
sektorunun müdiri Əliağa 

Əzizov Milli Biznesin İnkişafı 
Forumunda çıxışı zamanı de-
yib.
O qeyd edib ki, ölkə ərazisin-
də formalaşan su ehtiyatlarının 
təxminən 25 faizini təşkil edən 
Qarabağ və Şərqi Zəngəzurun 
su mənbələri ölkə üçün olduq-
ca əhəmiyyətlidir.
“İşğal dövründə Qarabağ və 
Şərqi Zəngəzurun su mənbələ-
ri və ekosistemi daxil olmaq-

la ətraf mühit ciddi zərər gö-
rüb. Regionda su təchizatı və 
idarəetməsinin yaxşılaşdırıl-
ması məqsədilə bir sıra mühüm 
infrastruktur layihələri həyata 
keçirilib və hazırda davam et-
dirilir”, - deyə o qeyd edib.
O, həmçinin əlavə edib ki, Za-
buxçay su anbarının tikintisi 
yekunlaşmaq üzrədir və Ha-
cıqabul gölünün vəziyyətinin 
yaxşılaşdırılması planlaşdırılır.

“İranın şimal-qərb vilayət-
ləri rəhbərlərinin Prezident 
Məsud Pezeşkianın rəhbərlik 
etdiyi nümayəndə heyətinin 
tərkibində Azərbaycana səfər 
etmələri çox əhəmiyyətlidir. 
Bu vilayətlər əsasən Azərbay-
can ilə sərhəddə yerləşir və ti-
carət əlaqələrinə malikdirlər”.
Bu sözləri İranın Şərqi Azər-
baycan valisinin müavini Mor-
taza Məhəmmədzadə deyib.

O bildirib ki, ötən il İran ilə 
Azərbaycan arasında ticarət 
dövriyyəsinin həcmi 647 mil-
yon dollar təşkil edib.
“Əvvəlki illərlə müqayisədə 
artım müşahidə edilib. La-
kin hər iki dövlətin iqtisadi 
potensialı dövriyyənin art-
masına imkan verir. Vilayət 
rəhbərlərinin səfərdə iştira-
kı qarşılıqlı əlaqələrin bər-
pasına imkan verib. Səfərin 

uğurla başa çatması Şərqi 
Azərbaycan vilayəti üçün də 
əhəmiyyətlidir. Araz çayının 
hər iki sahilində investisiya 
platformalarının yaradılması 
tərəflərin iqtisadi inkişafını 
sürətləndirəcək və bu pers-
pektivdə iş yerlərinin açıl-
ması, ticarətin çiçəklənməsi, 
iqtisadi imkanların artma-
sı mümkün olacaq”, - deyə 
M.Məhəmmədzadə bildirib.
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23 aprel 2025-ci il tarixində Döv-
lət Gömrük Komitəsinin Tibbi 
Xidmət İdarəsinin Elmi-Təcrübi 
və Tədris Mərkəzi, Mərkəzi Göm-
rük Hospitalı, rəsmi tərəfdaş 
Florence Healthcare İnternatio-
nal Qrup, Azərbaycan İnfeksion 
Xəstəlikləri və Klinik Mikrobi-
ologiya Cəmiyyətinin birgə təş-
kilatçılığı, “Nəsil Qrup” MMC 
və “Ascent” MMC şirkətlərinin 
dəstəyi ilə “Xəstəxanadaxili in-
feksiyaların idarə olunmasında 
müasir tendensiyalar və innova-
tiv yeniliklər” mövzusunda eks-
pertlərin görüşü keçirilib.

Tədbirdə açılış nitqi ilə çıxış edən 
DQK Tibbi Xidmət İdarəsinin rəi-
si, Əməkdar həkim, t.ü.f.d. Cey-
hun Məmmədov xəstəxanadaxi-
li infeksiyaların idarə olunması 
möv zusunun əhəmiyyətindən da-
nışıb: “Bu, səhiyyə sistemlərinin 
dayanıqlığını təmin edən ən va-
cib məsələlərdən biridir. Təəssüf 
ki, statistikalar göstərir ki, hər 
10 xəstədən biri xəstəxanadaxili 
infeksiyalara yoluxur. Bu göstə-
rici xüsusilə orta və aşağı gəlirli 
ölkələrdə daha yüksəkdir və bu, 
bizi ciddi narahat etməlidir.
Qeyd etmək istərdim ki, xəstəxa-
nadaxili infeksiyalar çox zaman 
antibiotiklərə davamlı mikro-
orqanizmlər tərəfindən törədilir. 
Hazırda dünyada 136 milyondan 
çox infeksiya növü antibiotiklərə 
qarşı davamlıdır. Bu, təkcə tibbi 
deyil, həm də iqtisadi və sosial 
cəhətdən böyük təhlükə yaradır. 
Halbuki sözügedən infeksiyaların 
qarşısının alınması mümkündür”.
DGK Tibbi Xidmət İdarəsinin 
Elmi-Təcrübi və Tədris Mərkə-
zinin rəisi, t.e.d., Əməkdar hə-
kim, ürək-damar cərrahı Rəşad 
Mahmudov səhiyyə sahəsində 
qarşıya çıxan problemlərin tək-
cə elmi müstəvidə deyil, eyni 
zamanda praktiki müstəvidə də 
yanaşma tələb etdiyinə diqqət çə-
kib: “Tibbin əsas məqsədi insan 
həyatının qorunmasıdır və bu 
məqsədə nail olmaq üçün nəzəri 
biliklər mütləq şəkildə praktika-
da tətbiq olunmalıdır. Xəstəxa-
nadaxili infeksiyalar məsələsi cə-
miyyət üçün olduqca aktualdır. 
Xəstəxana daxilində infeksiyala-
ra nəzarətin zəif olması, təəssüf 
ki, bəzən xəstə ölümləri ilə nəti-
cələnə bilər. Halbuki biz sadəcə 
dezinfeksiya qaydalarına ciddi 
riayət etməklə bu cür faciələrin 
qarşısını ala bilərik.
Müasir səhiyyənin imkanları ge-
nişlənməkdədir. Artıq ən mürək-
kəb cərrahi əməliyyatlar, ağır 
klinik halların idarə olunması 
ölkəmizin tibb müəssisələrində 
müvəffəqiyyətlə həyata keçirilir. 
Lakin unutmamalıyıq ki, tibbin 
yüksək texnoloji imkanları belə, 
əgər əsas gigiyenik və infeksiya 
nəzarəti qaydaları yerinə yetiril-
mirsə, istənilən nəticəni təmin 

edə bilməz”.
Səhiyyə Nazirliyinin İctimai sə-
hiyyə və xəstəliklərə nəzarət 
şöbəsinin müdiri Nəzifə Mür-
səlova vurğulayıb ki, tədbirdə 
müzakirə edilən məsələlər yalnız 
nəzəri çərçivədə qalmamalı, real 
praktikada tətbiq olunmalıdır: 
“Çünki xəstəxanadaxili infeksi-
yaların qarşısını almaqla biz tək-
cə xəstələrin deyil, bütövlükdə 
cəmiyyətin sağlamlığını qoruyu-
ruq. Bu səbəbdən, xəstəxanadaxi-
li infeksiyaların qarşısının alın-
ması ilə bağlı məsələnin ciddiliyi, 
həm ictimaiyyətə, həm də tibb iş-
çilərinə açıq və aydın şəkildə çat-
dırılmalıdır. Bu yalnız bir qrupun 
deyil, bütün cəmiyyətin sağlamlı-
ğını qoruyan yanaşmadır”.
Tibbi Ərazi Bölmələrini İdarəet-
mə Birliyinin (TƏBİB) Tibbi xid-
mətlərin inkişaf departamentinin 
rəhbəri Yaqut Qarayeva TƏBİB 
tərəfindən 2020-ci ildən etibarən 
xəstəxanalarda infeksiyona nə-
zarət komitələrinin yaradıldığı-
na diqqət çəkib: “Hər il minlərlə 
insan sadə profilaktik tədbirlərə 
əməl edilmədiyi üçün xəstəxana 
şəraitində infeksiyalara yoluxur. 
Bu infeksiyalar bəzən ölüm, bəzən 
isə ciddi fəsadlarla nəticələnir. 
Ancaq qeyd etməliyik ki, bu, qar-
şısı alınması mümkün olan bir 
problemdir. Əsas gigiyena qayda-
larına, sterilizasiya və dezinfek-
siya prosedurlarına düzgün əməl 
etməklə, bu infeksiyaların böyük 
hissəsinin qarşısını almaq müm-
kündür”.
Daha sonra Dövlət Gömrük Ko-
mitəsinin Tibbi Xidmət İdarəsi-
nin rəis müavini İsmayıl Əfən-
diyev bildirib ki, xəstəxanalarda 
infeksiyona nəzarətdə xüsusilə 
laboratoriyaların rolu önəmlidir: 
“Dəqiq və vaxtında diaqnosti-
ka infeksiyanın yayılmasının 
qarşısını almaqda mühüm rol 
oynayır. Unutmayaq ki, xəstəxa-
nadaxili infeksiyalara nəzarət 
tibb işçilərinin peşəkarlığı və 
məsuliyyəti ilə birbaşa bağlıdır. 
Hər bir səhiyyə əməkdaşı bu mə-
suliyyəti daşıyır və hər bir xəstə 
üçün təhlükəsiz mühit yaratmaq 
lazımdır”.
Qeyd edək ki, Mərkəzi Gömrük 
Hospitalının infeksionisti Mə-

dinə Abdullayeva “Xəstəxana-
daxili infeksiyalarla mübarizənin 
əhəmiyyəti”, İstanbul Hipokrat 
Laboratoriyalarının icraçı direk-
toru Oktay Öztürk “BİOMERİEX 
- xastaxanadaxili infeksiyalarla 
mübarizəni dəstəkləyən əhatəli 
bir həll yolu- müasir Türkiyə təc-
rübəsi”, Mərkəzi Gömrük Hos-
pitalının Laboratoriya şöbəsinin 
rəisi Səbinə İbrahimova “Namə-
lum etiologiyalı infeksiyon pro-
sesin gedişində molekulyar-ge-
netik müayinələrin üstünlüyü”,  
İstanbul Florence Nightingale 
Xəstəxanasının infeksion xəstə-
liklər və klinik mikrobiologiya 
üzrə uzmanı Aslıhan Dəmirəl 
“Nazokomial virus infeksiyala-
rı və onlarla müasir mübarizə”, 
Mərkəzi Gömrük Hospitalının 
İnfeksiyaya Nəzarət Komissi-
yasının üzvü Səttar Yaqubov 
“Mərkəzi Gömrük Hospitalında 
xəstəxanadaxili infeksiyalara nə-
zarət təcrübəsi”, mövzularında-
da çıxışlar ediblər. 
Sonda çıxış edən Mərkəzi Göm-
rük Hospitalının rəisi-baş həkim 
Bəxtiyar Musayev tədbirin önəm-
li töhfələr verəcəyinə əminliyini 
ifadə edib, belə tədbirlərin mütə-
madi keçirilməsinin zəruriliyini 
vurğulayıb: “Bu zirvə görüşü yal-
nız bilik və təcrübə mübadiləsi 
baxımından deyil, eyni zamanda, 
xəstəxanadaxili infeksiyaların 
idarə olunması sahəsində sistem-
li yanaşmaların formalaşması 
üçün mühüm platformadır. Bu-
rada səsləndirilən fikirlər, elmi 
tədqiqatlar və praktiki təcrübələr 
səhiyyə işçiləri üçün yol xəritəsi 
rolunu oynaya bilər”.
Baş həkim Bəxtiyar Musayev bil-
dirib ki, belə tədbirlərin davamlı 
keçirilməsi həm yerli, həm də 
beynəlxalq təcrübələrin payla-
şılması baxımından olduqca va-
cibdir və nəticə etibarilə bu cür 
təşəbbüslər ölkəmizdə infeksi-
ya nəzarət sistemlərinin təkmil-
ləşdirilməsinə, tibbi xidmətlərin 
key fiyyətinin yüksəldilməsinə və 
xəs tələrin təhlükəsizliyinin təmin 
edil məsinə mühüm töhfə verəcək.
Sonda iştirakçılar tədbirin önəmli 
töhfələr verəcəyinə əminliklərini 
ifadə edib, belə tədbirlərin mütə-
madi keçirilməsinin zəruriliyini 
vurğulayıblar.

Dilarə Zamanova, 
Mərkəzi Gömrük Hospitalının 

PR mütəxəssisi

“AzerGold” QSC tərəfindən Çov-
dar İnteqrəolunmuş Regional 
Emal Sahəsində (ÇİRES) Ümum-
dünya Əməyin Mühafizəsi Gü-
nünə həsr olunmuş tədbir keçiri-
lib. 
“Əməyin təhlükəsizliyi və gigi-
yenasına inqilabi yanaşmalar: iş 
yerlərində süni intellekt və rəqəm-
sallaşmanın rolu” mövzusunda 
keçirilən tədbirdə “AzerGold” 
QSC, Daşkəsən Rayon İcra Haki-
miyyəti, Fövqəladə Hallar Nazirli-
yinin Sənayedə İşlərin Təhlükəsiz 
Görülməsi və Dağ-Mədən Nəzarə-
ti Dövlət Agentliyi, Əmək və Əha-
linin Sosial Müdafiəsi Nazirliyi 
yanında Dövlət Əmək Müfəttişliyi 
Xidməti və ÇİRES-də çalışan pod-
ratçı şirkətlərin nümayəndələri iş-
tirak ediblər.
Tədbirdə ÇİRES-də təhlükəsiz iş 
şəraitinin təmin edilməsi məqsə-
dilə əməyin mühafizəsi və texniki 
təhlükəsizlik, habelə ətraf mühi-
tin mühafizəsi sahəsində görülən 
işlərdən bəhs edilib. Bildirilib ki, 
emal sahəsində ən yüksək stan-
dartlara cavab verən texnologiya-
lar tətbiq edilir, rəqəmsal və avto-
matik rejimdə istehsalata nəzarət 
edən sistemlərdən istifadə geniş-
ləndirilir. Bununla istehsalatda 
bədbəxt hadisələr, peşə xəstəlik-
lərinin qarşısının alınması, əməyin 

təhlükəsizliyinin qorunmasına nail 
olunur. Nəticədə fəaliyyət dövrü 
ərzində “AzerGold” QSC-də təh-
lükəsiz ötüşən iş saatlarının sayı-
nın öz tarixi maksimumuna – 6 

milyon saata çatdığı tədbir iştirak-
çılarının diqqətinə çatdırılıb.
Daha sonra qonaqlar ÇİRES-də 
yerləşən Çəndə Qələviləşdirmə 
Zavodunda yaradılmış şəraitlə 
tanış olublar. Qonaqlara zavodda 
tətbiq edilən SCADA (İdarəetməyə 
nəzarət və məlumatların toplan-
ması - Supervisory Control and 
Data Acquisition) sistemi barədə 
məlumat verilib. Qeyd olunub ki, 
SCADA məlumatların toplanması, 

analizi və uzaqdan idarəetmə üçün 
rəqəmsal texnologiyalara əsasla-
nan sistemdir. Sənayedə prosesləri 
izləmək və idarə etmək üçün isti-
fadə olunan bu tip sistemlər, eləcə 

də ən son model qurğu və avadan-
lıqlar insanların zərərli iş mühitinə 
məruz qalmasının qarşısını alır, 
yüksək keyfiyyətli istehsalat prose-
sini təmin edir.
Tədbirdə, həmçinin ÇİRES-də 
sağlamlıq, əməyin təhlükəsizliyi 
və ətraf mühit sahəsi üzrə fəaliy-
yətə töhfə verən “AzerGold” QSC 
və podratçı şirkətlərin əməkdaş-
larına təşəkkürnamə və xatirə hə-
diyyələri təqdim edilib.

“AzerGold” QSC ilə “R.V. Invest-
ment Group Services, LLC ABŞ” 
arasında hasilatın pay bölgüsü 
haqqında saziş üzrə Rəhbər ko-
mitənin növbəti iclası keçirilib.
Rəhbər komitənin sədri, “Azer-
Gold” QSC-nin İdarə Heyətinin 
üzvü – sədrin müavini Xəyyam 
Fərzəliyevin rəhbərliyi ilə keçi-
rilən iclasda saziş sahələrində 
həyata keçirilən fəaliyyətə dair 
gündəliyə daxil edilmiş məsələlər 
müzakirə olunub. 
İclasda əvvəlcə “Gədəbəy” saziş 
sahəsi üzrə fəaliyyət planı çərçi-
vəsində görülmüş işlər müzakirə 
olunub, yataqda istismar işləri ilə 
əlaqədar icrası nəzərdə tutulan 

infrastruktur layihələri üzrə tək-
liflərə baxılıb, müvafiq qərarlar 
qəbul edilib.
Həmçinin Saziş üzrə dövləti təm-
sil etmək səlahiyyətinin “Azer-
Gold” QSC-yə ötürülməsindən 
sonra digər saziş sahələrində is-
tismara hazırlıq işləri çərçivəsin-
də yerli qanunvericiliyin tələb-
ləri və beynəlxalq standartlar 
əsasında həyata keçirilən tədbir-
lər nəzərdən keçirilib, qarşıdakı 
dövr üçün planlaşdırılan işlər 
müzakirə olunub.
Qeyd edək ki, hasilatın pay böl-
güsü haqqında saziş üzrə layihəni 
idarə edən Rəhbər komitə “Azer-
Gold” QSC, İqtisadiyyat Nazirli-

yi, Ekologiya və Təbii Sərvətlər 
Nazirliyi və “R.V. Investment 
Group Services, LLC” şirkətinin 
səlahiyyətli nümayəndələrindən 
təşkil olunub.
Xatırladaq ki, Azərbaycan Res-
publikasının 2024-cü il 21 iyun 
tarixli, 1176-VIQ nömrəli Qanunu 
ilə “Gədəbəy, Qoşa, Xarxar, Qara-
dağ, Ordubad qrupu (Piyazbaşı, 
Ağyurd, Şə kərdərə, Kələki), Qızıl-
bulaq, Dəmirli və Vejnəli qızıl, mis 
və polimetal perspektiv filiz yataq-
larının kəşfiyyatı, işlənməsi və ha-
silatın pay bölgüsü haqqında sazi-
şin həyata keçirilməsi ilə əlaqədar 
dövləti təmsil etmək səlahiyyəti 
“AzerGold” QSC-yə verilib.

İnnovasiya və sürət lideri 
“Bakcell” 2024-cü ildə həyata 
keçirdiyi strateji və vizual ye-
nilənmə ilə rebrendinqinin ilk 
ildönümünü qeyd edir. Son 
bir il ərzində “Bakcell” rəqəm-
sal gələcəyə doğru sürətlə 

addımlayaraq, yenilənmiş di-
zayn və brend strategiyası ilə 
innovasiya və süni intellekt 
dəstəkli həllərdən  daha geniş 
şəkildə istifadə etməyə baş-
layıb. Strategiya çərçivəsində 
müştərilərə “Birinci Tariff”, 
“VoWifi”, “Bakcell Fiber”, 
“Star tarifləri”, “Bakcell Kart”, 
“Tarif məsləhətçisi” kimi in-
novativ məhsul və xidmətlər 
təqdim edilib.  Bu yeniliklər, 
ilk növbədə, müştərilər üçün 
innovativ məhsul və xidmət-
lərin artırılması, bununla da 

müştəri təcrübəsinin zəngin-
ləşdirilməsini hədəfləyir.
Yeni brend strategiyası və 
müştəriyönümlü yanaşma-
sı ilə “Bakcell” bu gün xüsu-
si olaraq Qarabağ və bütün 
Azərbaycan bölgələrində ən 
sürətli, innovativ məhsul və 
xidmətlərini təklif edir.  Reb-
rendinq nəticəsində Bakcell 
ölkənin rəqəmsal inkişafına 
töhfə verməklə yanaşı, inno-
vasiyalara, dayanıqlılığa və 
milli dəyərlərə sadiqliyini də 
nümayiş etdirir.


